
A járvány egy egyébként is megroppant magyar egészségügyet ért el,
nem bírja az ellátórendszer – írta Lovas András orvos az Átlátszónak.

A sokak által vártnál később, de

november közepén a magyar kormány is

úgy döntött, korlátozások bevezetésével

próbálja megfékezni a koronavírus-

járvány második hullámát. A döntés

pillanatában napi ötezer új fertőzöttet

azonosítottak, és jobbára 50 és 100

között járt a vírus következtében 24 órán

belül elhunytak száma. Az első lépés

részleges lezárást jelent, de kérdés, hogy

ez mennyire hatékony. Kövesse

híreinket!

A magyar egészségügyet sújtó rendszerszintű hibákról, illetve az ezek miatt a

koronavírus-járvány alatt előállt válságos állapotokról ír Lovas András, a Szegedi

Tudományegyetem volt aneszteziológus és intenzív terápiás adjunktusa, jelenleg is

Covid–19 betegellátásban dolgozó orvos az Átlátszónak. Lovas szerint az orvosok

nem tudják megadni a betegeknek azt az ellátást, amely elvárható lenne. Mint

fogalmaz:

2019-ben Magyarországon közel 130 ezren hunytak el, napi átlagban ez 356 fő –

írja az orvos. A jelenleg látható, napi 100 körüli Covid–19 halálozás így azt jelenti,

hogy mostanra ez a megbetegedés vált a vezető halálokká hazánkban. Történt ez

annak ellenére, hogy a koronavírus bár fertőző, de megelőzhető megbetegedés.

Hozzáteszi:

Lovas szerint pontosan kiszámíthatóvá vált a koronavírus terjedése, az orvosok

számára már szeptember legelején egyértelművé vált, hogy komoly megszorító
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Lett volna idő felkészíteni az egészségügyet a
járványra, mégsem léptek a döntéshozók egy
aneszteziológus szerint

Koronavírus - a második hullám, a második lezárás

FRISS CIKKEK A TÉMÁBAN

December elejére javulhat a
járványhelyzet Szerbiában

Több mint félmillióan kapták el a
koronavírust világszerte egyetlen nap
alatt

Orbán: Jövő héttől lehet jelentkezni a
vakcináért, a kórházakban nem biztató a
helyzet

Mindig voltak nehéz pillanatok, elvesztett életek az elmúlt

15 éves intenzív terápiás munkám során, de a maihoz

hasonló helyzettel még sosem találkoztam, mely az eddigi

szakmai lelkesedésem mellett immáron engem is megtört.

A vírusjárvány egy egyébként is megroppant magyar

egészségügyet ért el, mely már 2019-ben sem látta el

megfelelően feladatait, hiszen nem biztosította mindenki

számára az egyenlő minőségű egészségügyi ellátáshoz való

hozzáférést.
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intézkedések nélkül előáll a mostani állapot. Erről tájékoztatták a döntéshozókat,

megoldási javaslatokat is megfogalmaztak, de ezeket nem fogadták be. Többek

között nem fejlesztették kellőképpen a szűrési kapacitást sem – részletezi –, mely

alapvető pontja lehetett volna a megelőzésnek. Utóbbi hiánya miatt pedig kontroll

nélkül terjedhet a járvány. Ennek megfelelően pontos kontaktkutatásra sincs

lehetőség.

2019-ben 1000 intenzíves ágyon folyt ellátás. Ez – a szakdolgozói létszámot

�gyelembe véve – további, maximum ezer ággyal bővíthető az orvos szerint. Az

eredeti, 1000 ágy 60-70 százaléka már eleve foglalt volt és ez most sincs

másképpen, hiszen, mint fogalmaz:

Ezek a betegek most is megjelennek az ellátórendszerben, csak éppen kapacitás

nincsen a megfelelő minőségű ellátásukra a koronavírus miatt. Sok helyen a

Covid–19 ellátásra megnyitott ágyakat a nem koronavírus fertőzésben szenvedők

intenzív ellátására szánt ágyaiból csoportosították át a szakdolgozói létszámhiány

miatt. Azt is írja, az orvosok azt sem tudják, hogy egy adott pillanatban melyik

intézményben hány kritikus állapotú betegnek áll rendelkezésre szabad ágy.

A kritikus állapotokat okozó súlyosabb megbetegedéseket,

úgy mint a szívinfarktust, a traumás sérüléseket, az

agyvérzést vagy éppen a szepszist nem érdeklik, hogy

lezárások vannak.

Végre szabad a Rockefeller
Center karácsonyfájában
rejtőzködő bagoly

Melania Trump a járvány ellenére megtartja
a karácsonyi rendezvényeket

Olyan borzalmas ez az év, hogy az emberek hamarabb kezdtek el
karácsonyi dalokat hallgatni

Most már biztos, hogy indul az ünnepi szezon: megjött a Coca-
Cola karácsonyi reklámja
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